
Møde i Det Postgraduate Udvalg afholdt den 7. april 2022 kl. 14.00-15.30. 
 

Mødedeltagere: 
UAO: Constanze Merkel, Mikka Borup, Nina Wensel, Maika Shakar. 
UKYL: Anne Marie Møller, Troels Munck Nielsen.  
Koordinator for stud.med.: Louise Thomsen Schmidt Arenholt. 
UKO: Mary Kruse. 
 
Tilmeldt, men udeblevet: 
UAO: Lene Agerbo, Pawel Marcinski, Mette Marie Berg-Haugen. 
UKYL: Pia Damgaard Colding, Sarah Larsen.  
 
Afbud:  
UAO: Martin Højgaard Bagger, Bettina Havekrog, Norah Lægteskov Thomsen,  
UKYL: Lecia Brøns Dixen, Danjal Hestoy, Alessio Monti, Christian Grundtvig Rasmussen, Lykke Østergaard 
Laursen. 
Klinisk drift: Marianne Sønderkær.  
 
Ej svaret på indkaldelse: 
UAO: Katja Dettmann, Hans Peter Larsen. 
UKYL: Anders Fuglsang-Sørensen, Idrees Ahmad Salam, Lærke Velia Thaarup, Christopher Daather, Peter 
Thaysen Laurberg, Lisbeth Libak Strandbygaard, Charlotte Elgaard.  

 
 
Dagsorden:  
Kl. 14.00 - 14.05 Velkomst og præsentation af deltagere. 
Kl. 14.05 – 14.15 Nyt om uddannelse v. UKO Mary Kruse. 
Kl. 14.15 - 14.30 Nyt fra afdelingerne. 

      Kl. 14.30 – 14.55 Oplæg vedr. hovedvejledere v. overlæge Maika Shakar, Akutafdelingen med 
efterfølgende drøftelse. 

      Kl. 14.55 – 15.20 Oplæg vedr. prioritering af uddannelse på afdelingerne ved overlæge Mikka Borup, 
Afdelingen for Anæstesi og Intensiv med efterfølgende drøftelse.  

Kl. 15.20 – 15.25 Godkendelse af ny forretningsorden m.v. ved sekretær for UKO Helle Lauritzen. 
Kl. 15.25 – 15.30 Evt.  
 
 
Nyt om uddannelse ved UKO Mary Kruse: 
Efter velkomst og præsentation af deltagere er der generel information for UKO Mary Kruse. 
 
Mary beretter, at Regionen ønsker at tilbyde flere udenlandske læger KBU-lignende forløb., evt. med del 2 i 
Psykiatrien. Dette drøftes, og man ønsker selv at tilrettelægge dette i afdelingerne. Mave- og Tarmkirurgisk 
Afdeling tilrettelægger dette med først at tilbyde 1-2 måneders ulønnet praktik, derefter lønnet praktik og 
hvis dette er gået tilfredsstillende, tilbydes KBU-lignende ophold. Repræsentanterne fra de andre afdelinger 
synes, at dette er en rigtig god måde at gøre det på.  
 
Mary spørger herefter, om der på afdelingerne benyttes kompetencekort, og om der på afdelingerne er 
”opfundet” nye.  
I Akutafdelingen anvendes disse til KBU- og introlæger. 
Afdelingen for Kvindesygdomme anvender alle. 
Mave- og Tarmkirurgisk Afdeling anvender dem, men finder det god mere relevant med antal operationer. 
Afdelingen for Børn og Unge har sorteret i deres kompetencekort, da det er en afdelingen med mange 
subspecialer og deraf følgende mange kompetencekort.  



Afdelingen for Anæstesi og Intensiv anvender kompetencekort slavisk, og har ligeledes ”opfundet” 
kompetencekort vedr. ultralyd. Derudover anvendes ligeledes Mini-CEX vedr. vagtkompetence.  
Dette vækker stor begejstring hos de øvrige deltagere, og der gives udtryk for, at dette ønskes anvendt i 
andre afdelinger. (Se derfor vedhæftet). 
Der drøftes kort evt. anvendelse af E-learning. 
 
Nyt om fra afdelingerne: 
Akutafdelingen: Mette Marie Berg-Haugen stopper som UAO, og derfor er det Maika, der fremover står 
med denne opgave alene.  
Afdelingen for Børn og Unge: Intet nyt. 
Afdelingen for Anæstesi og Intensiv: Intet nyt. 
Afdelingen for Kvindesygdomme: Intet nyt. De arbejder fortsat for at holde uddannelsen højt.  
Mave og Tarmkirurgisk Afdeling: Der var inspektorbesøg den 06.04.22. Feedback var generelt positiv, og 
afdelingen ligger over landsgennemsnittet. Der afventes nu skriftligt materiale fra besøget. 
 
Oplæg vedr. hovedvejledere v. overlæge Maika Shakar, Akutafdelingen med efterfølgende drøftelse:  
Maika Shakar præsenterer samtaleskabeloner mellem hovedvejleder og uddannelseslæge, som anvendes i 
Akutafdelingen. Der er lavet skabeloner både til introduktionssamtaler, midtvejs-/justeringssamtaler samt 
slutsamtaler for både KBU-, AP-, intro- og HU-læger. På disse er der skrevet hvilke kompetencer der skal 
låses op hvornår under uddannelsen i Akutafdelingen. Dette også i forhold til de 7 lægeroller. 
De øvrige deltagere roser Maikas store arbejde, og de ønsker alle at få adgang til disse samtaleskabeloner. 
(Disse er vedhæftet referatet samt lagt på LUF under de respektive uddannelser).  
 
Oplæg vedr. prioritering af uddannelse på afdelingerne ved overlæge Mikka Borup, Afdelingen for 
Anæstesi og Intensiv med efterfølgende drøftelse: 
Mikka Borup præsenterer kort udfordringen med at få prioriteret uddannelse i afdelingerne. Uddannelse er 
altid prioriteret efter patienter, trods at dette også er en vigtig del af arbejdet på sygehuset og en ”skal”-
opgave. Hun kommer med eksempel på uddannelse på tværs af afdelinger, hvor dette er lykkedes samt 
eksempel, hvor det ikke er lykkedes – oftest pga. travlhed. Eksempler, hvor det kan være svært at få 
uddannelsen til at fungere, er ved Simulationsscenarier på tværs af flere specialer, men det kan også være 
almindelig eftermiddagsundervisning som forhindres pga. travlhed med patientbehandlingerne.  
Der drøftes, hvordan der forsøges at prioritere uddannelse på afdelingen. Alle deltagere finder dette svært 
pga. stor arbejdsbelastning, sygdom m.m. Bl.a. pukkelafvikling efter corona gør uddannelse på afdelingen 
svær, da ledelsen ønsker pukkelafviklingen prioriteret højt. 
På Akutafdelingen er der ikke så mange patienter fra kl. 8-11, hvorfor det er muligt at sikre daglig 
undervisning fra kl. 8.00-8.20. Dog har det været svært at få gang i den ugentlige teamtræning, dels pga. 
travlhed blandt sygeplejerskerne og med deltagelse fra personale fra andre afdelinger. For Afdelingen for 
Kvindesygdomme har de en stor pukkel med patienter, som skal ses i ambulatoriet. Der spørges ind til, om 
evt. paraplyambulatoriefunktion kunne være en mulig måde at fremme uddannelsen. Generelt opleves det, 
at yngre læger går hellere hjem kl. 15.00 til familien end bliver på overtid, hvis der skulle opstå 
uddannelsesrelevante patientforløb.  
Det aftales, at planlagte simulationsscenarier sættes i undervisningsplanen, og kommunikeres ud til 
afdelingerne, gerne 6 mdr. forud og at UAO fra afdelingerne så er med til at arbejde på at sikre, at disse 
scenarier bliver gennemført, enten ved at få lidt flere læger på arbejde denne dag eller i det mindste at 
sikre, at der ikke er underbemandet denne dag.  
Der drøftes, om man ønsker møde med enten Sygehusledelse eller afdelingsledelser om emnet. Dette er 
ikke tilfældet. 
Mikka Borup har hørt, at en ny strategi for Regionshospital Nordjylland er noget med at være ”lærende 
hospital”. Ingen af de øvrige tilstedeværende genkender dette, og man enes om, at Mikka skal undersøge 
dette nærmere til næste møde. Derefter tages der stilling til videre plan/ønsker for møder.  
 
Godkendelse af ny forretningsorden m.v. ved sekretær for UKO Helle Lauritzen: 
Der præsenteres ændringer i forretningsorden i forhold til forretningsorden fra 2017. Ny forretningsorden 
vedtages uden bemærkninger. (Se vedhæftet).   



Sekretær for uddannelseskoordinerende overlæge Helle Lauritzen beder om, at ændringer i afdelingernes 
UAO og UKYL samt rettelser til Lægernes UddannelsesForum sendes til hende på helle.lauritzen@rn.dk. 
 
Eventuelt: 
Louise Thomsen Schmidt Arenholt fortæller at Mave- og Tarmkirurgisk Afdelinger fra den 01.09.22 skal 
modtage flere lægestuderende.  
 
Koordinator for stud.med. Louise Thomsen Schmidt Arenholt spørger til, om alle journaler i Skadestue og 
Modtagelsen laves som klikjournaler. Nina Wensel svarer, at der laves klikjournaler på de ukomplicerede 
patienter. Ved komplekse patienter dikteres journal.  
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